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جمعی از عوامل پشــت صحنه ســینما با 
تاکید براینکه تعرض صرفا جنسی نیست و از 
هر شکلی هم که باشد فقط به سینما محدود 
نمی شــود، از طریق کارزاری خواستار تامین 
امنیت روانی عوامل تولید با درج در قراردادها 
شدند. جمعی از عوامل پشت صحنه سینما با 
تاکید براینکه تعرض صرفا جنسی نیست و از 
هر شکلی هم که باشد فقط به سینما محدود 
نمی شــود، از طریق کارزاری خواستار تامین 
امنیت روانی عوامل تولید با درج در قراردادها 

شدند. 
 اخیرا جمعی از اهالــی صنعت فیلم ایران 
با انتشــار بیانیه ای خطاب به مســئولین امور 

ســینمای ایران گفته اند: » شــاید بپرسید ما 
که هســتیم؟ ما را در فــرش قرمزها، تندیس 
به دست ندیده اید، حتی نام ما بر پرده نقره ای 
زمانی دیده می شود که چراغ خروج سالن های 
سینما روشن شده است. ما آحاد صنعت فیلم 
ایران هستیم. با توجه به رفتارهای آسیب زا قلدر 
مآبی ها،  سوءاستفاده از جایگاه های حرفه ای و 
بداخلاقی های مســتمر طی ســالیان اکنون 
که این زخم کهنه دهان باز کرده و به شــکل 
گسترده نزد افکار عمومی عیان گشته است، ما 
فن سالاران گمنام سینمای ایران که بارها در 
خفا از توهین و تحقیر و تبعیض گریسته ایم و 
با صبر یا خودتخریبی عمر گذرانده ایم، از شما 

روسای محترم امور سینمای ایران انتظار داریم 
تا برای صیانت از جسم، روح و روان ما مفادی 
لازم الاجرا به منشوری، اخلاقی حرفه ای برای 
درج در متــن قراردادها تنظیم شــود تا طرف 
اول قراردادها را موظف به تامین امنیت روانی، 

فیزیکی و اقتصادی برای طرف دوم گرداند.«
در این بــاره ایمــان غیرتمند -دســتیار 
کارگــردان و بانــی ایجــاد ایــن کارزار - در 
گفت وگویی با ایســنا توضیــح داد: مهم ترین 
مسئله ای که باعث شــد وارد این جریان شوم 
و متن بیانیه را بنویسم این بود که وقتی سمیه 
میرشمســی بعد از گذشت سال ها درباره عدم 
امنیت حرف زد،  خاطراتی از روزهای اول کارم 
در سینما و شرایط سختی که داشتم برایم زنده 
شــد و اگرچه حرف های مطرح شده بیشتر با 
تعرض جنسی برداشت می شــود، اما آیا واقعاً 

امنیت فقط به این مبحث محدود می شود؟
او با بیان اینکه تعرض یا تجاوز در هر جای 
دنیا و در هر شغلی که باشید به شدت دردآور 
و محکوم اســت، ادامه داد: با نوشتن این متن 
می خواســتم از همکارانم خواهش کنم مسئله 
را بزرگتر ببینیم چون امنیت فقط به مســئله 
تعرض جنسی محدود نمی شود. تجربه ای که 

من داشته و دارم و مطمئنم اگر این روند ادامه 
پیدا کند باز هم خواهم داشــت، این است که 
بارها با همکارانی -چه بازیگر و چه فیلمبردار یا 
عوامل دیگر- در پشت صحنه مواجه شدیم که 
به دلایل غیرکاری از مسئله ای عصبانی بوده و 
به خود اجازه دادند ســر صحنه فریاد بزنند، یا 
کارگردانی را داشته ایم که به خود اجازه می دهد 
با فریاد زدن سرصحنه شخصی را تخریب کند. 
مواردی بوده که برخی عوامل با سوءاستفاده از 
جایگاه حرفه ای خود خواستار تبعیض می شوند 
مثل غذای ویژه خوردن و این طور شــده که 
سرمیزی که ۶۰ نفر نشسته اند یکی دو نفر به 
واسطه جایگاه خود، غذای متفاوتی می خواهند. 
در بخش فیزیکی هم مدتی قبل شاهد بودیم 
که یکی از همکاران ما با چاقو مورد حمله قرار 

گرفت.
وی افزود: در همین درگیری هایی که ســر 
صحنــه رخ داده بارها برای من پیش آمده که 
بخاطــر قلدرمآبی ها چند روز افســرده بودم و 
حالم بد شــده؛ خیلی ها ایــن را تجربه کردیم 
و دلیلش هم این بــوده که هیچ قانونی نبوده 
تــا به ما آموزش هــای لازم را بدهد که بدانیم 
هرگاه عصبانی شــدیم، فــارغ از هر جایگاه و 

موقعیتی، اجازه تخریــب، تحقیر و تعرض به 
دیگران را نداریم. بنابراین مسئله امنیت روانی 
بسیار گسترده است و ما امیدواریم با طرح این 
مسائل به لحظات سختی و  خودتخریبی هایی 
که تحمــل کرده ایم فکر کنیم و نگذاریم برای 

نسل بعدی و در آینده سینما اتفاق بیفتد.
غیرتمند گفت: کلیت این ماجرا به تربیت و 
آموزش ما از سنین پایین تر بر می گردد که باید 
یاد بگیریم قبل از احتــرام به جایگاه افراد، به 
انسان بودن آن ها احترام بگذاریم. این مهمترین 
نکته ای اســت که باعث می شود فریاد بزنیم و 
پشت هم بایســتیم و امضا جمع کنیم. ما یاد 
گرفتیم سعادت و خوشــبختی فردی در گرو 
سعادت و خوشبختی همگانی است؛ پس ما به 
عنوان نسل جدید تلاش می کنیم تا همه با هم 

خوشبخت و سعادتمند شویم.
این دســتیار کارگردان افزود: متن بیانیه ما 
واضح، ساده و صریح است. زمانی که بخواهیم 
مســئله ای را در هــر محیطی جــا بیاندازیم 
لازم اســت ابتدا دربــاره آن گفت وگو کنیم و 
در طــی همین گفت وگوها اســت که به یک 
قاعده می رسیم. این قواعد برای اجرا باید وارد 

قراردادها شود تا طرفین ملزم به اجرا باشند.

با راه اندازی کارزاری توسط عوامل پشت صحنه سینما تاکید شد

تعرض فقط به سینما محدود نیست

سیروس میمنت با انتقاد از قضاوت هایی که متوجه فصل 
پنجم »جوکر« شد، شوخی با علیرضا مسعودی را طرحی از 

پیش تعیین شده برای جذابیت برنامه عنوان کرد.
سیروس میمنت که یکی از شرکت کنندگان فصل پنجم 
برنامه »جوکر« و برنده این قســمت از رئالیتی شو نیز بود، 
معتقد است: این برنامه گرفتار قضاوت های نابه جای شمار 
اندکی از بینندگان شد که هیچ اطلاعی از دوستی و روابط 

پشت دوربین شرکت کننده ها ندارند.
این بازیگر ســینما و تلویزیون دربــاره حضور در برنامه 
»جوکر« به ایســنا گفت: من دوســتی قدیمی با احســان 
علیخانی داشــتم و ما حدود ۲۰ سال قبل زمانی که ایشان 
۱۹ ـ ۱۸ ســاله بودند با هم کار کــرده بودیم. می دیدم که 
جوان خوش ذوقی اســت و همیشــه کارهایــش پربیننده 
می شــود. علیخانی همیشه کارهای جدیدی انجام می دهد؛ 
از »عصر جدیــد« گرفته تا برنامه های رمضانی اش، کارهای 
پسندیده ای بودند. در نتیجه پیشنهاد حضور در »جوکر« را 
پذیرفتم چون می دانستم این کار هم کار خوبی خواهد شد.

خیلی از شوخی ها بداهه بود
میمنت در پاسخ به اینکه چقدر از شوخی های »جوکر« 
بداهه و در لحظه اتفاق می افتد و چقدر از آن از پیش تعیین 
شده و تمرین شــده است؟ گفت: خیلی از شوخی ها بداهه 
بود و خیلی ها هم از قبل با نویسنده ها چک شده بود؛ البته 
نه اینکه نویسنده هاچیزی نوشته باشند بلکه شرکت کننده ها 
شوخی هایشــان را با آن ها هماهنگ کرده  بودند. شــرکت 
کننده ها بدون اینکه از هم باخبر باشــند، به تنهایی در اتاق 
فکر با نویسنده ها مشورت کردند. نویسنده ها می پرسیدند چه 
چیزی آماده کــرده ای و ما ایده هایمان را توضیح می دادیم، 
آن ها آرایشــش می دادند و بهترش می کردند. ایده هایی را 
انتخاب می کردیم که اجرا کنیم. این ها مثل فیلم نامه نوشته 
شده نبود، بلکه در موقعیت شکل می گرفت. ممکن بود همه 
ایده ها عملی نشــود چون ممکن بود موقعیت های جدیدی 
پیش بیاید و شرایط به سمتی برود که جذاب تر هم بشود.

بازیگر ســریال های »نون خ«، »خانه به دوش« و »متهم 
گریخت« سپس یادآور شد: من جوکر تایمم را نتوانستم اجرا 
کنم؛ به این دلیل که آنقدر مســائل جذابی پیش می آمد و 
تقابل موقعیت ها، موقعیت نامشخصی که ما فکرش را نکرده 
بودیم را به وجود می آورد که وقت نمی شــد همه ایده های 
از پیش تعیین شــده، عملی شود. من نمی دانستم شرکت 
کننده های دیگر چه در ذهــن دارند، تقابل این موقعیت ها 
شــرایطی را به وجود می آورد که خــود به خود برنامه جلو 

می رفت.
تقابل با علیرضا مسعودی برای جذابیت بود

ایــن بازیگر درباره حاشــیه هایی که بــرای فصل پنجم 
»جوکر« با حضور خود او، علی اوجی، محمدرضا علیمردانی، 
حامد آهنگی، علیرضا مسعودی، مهران غفوریان، امیرحسین 
صدیق و مجید واشــقانی  به وجود آمد و انتقادهایی که به 
برخورد متفاوت شــرکت کننده ها با علیرضا مسعودی شد، 
توضیح داد: فرض کنید یک تیم فوتبال قرار اســت در یک 
مسابقه شرکت کند؛ ناگهان یکی از اعضا، به دلیل مصدومیت 
از تیم خارج می شــود و کسی به جایش وارد می شود که نه 
تمرینی داشته و نه با تیم هماهنگ است و این اشکلاتی را 
بــه وجود می آورد. در »جوکر« هــم همین اتفاق برای تیم 
ما افتاد. اما بیننده ها ممکن اســت اشتباه برداشت کنند و 
ذهنیت هایی برایشان به وجود بیاید که اصلا درست نیست. 

چون همه این آدم ها با هم دوســت و همکار هستند. کسی 
با کسی دشمنی ندارد. اگر شــرکت کننده ای با آقای علی 
مسعودی تقابلی داشته، همه برای جذابیت برنامه بوده است. 
اگر کســی با کسی دشمنی داشــته باشد که نیازی نیست 
جلوی دوربین نمایشش دهد. همه این ها هنرمند هستند و 
شعورشان می رسد جلوی دوربین چکار کنند. اما متاسفانه 
برخی از بینندگان این را درک نکردند. البته من کامنت های 
خوب زیادی دریافت کردم و آن هایی که برداشت بد داشتند، 

انگشت شمار بودند.
توضیح حامد آهنگی و علیمردانی هم

برای عده ای کافی نبود
میمنت توضیح چند نفر از شرکت کننده ها برای رفع سوء 
تفاهم ها را هم برای برخی راضی کننده ندانســت و افزود: 
حتــی بعد از توضیحات آقایان آهنگی و علیمردانی، باز این 
سوءتفاهم برای برخی حل نشد. کامنت ها را دنبال کردم بعد 
از توضیحات بیشتر به آنها پریدند و گفتند که کار خودتان 
را کرده اید و الان دارید توجیه می کنید. این خیلی بد است. 
آن ها آنقدر برای شــما احترام قائل بودند که برای شما لایو 
گذاشتند و توضیح دادند که اینچنین نیست. اما باز عده ای 
ایراد گرفتند غافل از اینکه همه این آدم ها جمع شده بودند 
که شما را خوشحال کنند و لحظات خوشی را برای شما به 
وجود بیاورند و شما قضاوت نادرست کردید. قضات آدم هایی 
که نمی شناسید و نمی دانید چندین سال است با هم رفیق 
اند کار درســتی نیســت. این افراد روی همین حساب که 
دوست هستند و تقابلشان جالب بوده، دعوت شده اند. شما 

چه می دانید عقبه این ها چیست؟
جوکر ۱۸ ساعت فیلمبرداری بود که ۶ ساعت 

مفید پخش شد
او که فیزیــک چهره اش به گونه ای اســت که جدیدت 
همیشــه در آن دیده می شــود، درباره حضور در آثار طنز 
از جمله »جوکر« که تضــاد جالبی برای مخاطب به وجود 
می آورد و اینکه میمیک جدی و رفتار کمدی، ویژگی ذاتی 
اوست یا تلاشی است برای تیپ سازی در بازیگری، توضیح 
داد: هر دوی این ها می تواند باشد. درباره »جوکر« می گویم 
که این برنامه که حدود ۱۸ ســاعت فیلمبــرداری بود و ۶ 
ســاعت مفید از آن باید درمی آمد. هشت آدمی که از قبل 

با هم معاشرت داشتند و نمی توانستند غیر از خودشان آدم 
دیگری باشند، در این برنامه حضور داشتند. من همه این ها 
را می شناســم برای این ها نمی توانستم فیلم بازی کنم. هر 

کسی در »جوکر« خود واقعی اش بود.
او در عین حال گفت: البته برخی شــوخی ها و رفتارها 
بود که در اتاق فکر تصمیم گرفتیم انجام دهیم. مثلا با علی 
مسعودی شوخی داشــتم و اتاق فکر »جوکر« متوجه این 
شوخی شد و خوشش آمد. از ما خواستند این شوخی را به 
شــکلی در برنامه اجرا کنیم. ما هم درصدی از شوخی های 
خودمان را برای اینکه برنامه از سادگی دربیاید، انجام دادیم. 
به ما گفتند همین شوخی هایتان را که پشت دوربین دارید 

در اینجا جلوی دوربین هم انجام دهید.
ظرفیت ها را بالا ببریم تا همه کارها اشک و آه نباشد

میمنت سپس تصریح کرد: من نمی دانم ما چرا ظرفیت 
دیدن یک برنامه خوب را نداریم. چند وقت پیش مصاحبه ای 
از سپند امیرســلیمانی عزیز خواندم که خیلی خوشم آمد. 
پرسیده بودند چرا همه کارها شده اشک و آه؟ ایشان گفته 
بودند، امروز جرأت می خواهد کار کمدی انجام دهی که به 
کســی برنخورد. ما با هر کســی می خواهیم شوخی کنیم، 
بــه  آن ها برمی خورد. پس همین کارهای پر از اشــک و آه 
را راحت تر و بی دردســر تر انجام می دهیم و ســراغ طنز 

نمی رویم.
او خطاب به کاربرانی که بعــد از دیدن برنامه »جوکر« 
شوخی های شرکت کننده ها را مورد انتقاد قرار داده و اقدام 
به قضاوت و توهین کرده اند، گفت: به تعداد کمی از بیننده ها 
که متوجه شوخی بودن رفتار ما نشدند می گویم، عزیز جان 
اگر من با آقای علی مســعودی شــوخی کردم یا او با من 
شوخی کرد، ربطی به سیروس میمنت کُرد یا علی مشهدی 
ندارد. ما دو دوســت هستیم؛ ۳۰ سال است با هم رفیقیم و 
صمیمانه همدیگر را دوست داریم. ما این شوخی ها را با هم 
کردیم و به هیچکداممان هم برنخورده است. چرا این را به 
کُردها و مشهدی ها ربط می دهید؟ اگر ظرفیت دیدن برنامه 
کمدی را ندارید بهتر است بنشینید همان سریال های اشک 

و آه را ببینید!
شرکت کننده فصل پنجم »جوکر«، افزود: برای آن یک 
در میلیون مخاطب می گویم، اگر ظرفیتتان را بالا نمی برید، 

آگاهــی تان را بالا ببرید. یاد بگیریــد قضاوت نکنید. تو نه 
علی مسعودی را می شناسی نه سیروس میمنت را پس چرا 
قضاوت می کنی؟چقدر دردناک است هنرمندی که به نیت 
فراهم کردن اوقات خوش برای شما زحمت می کشد، فحش 
بشنود. این کار قشنگی نیست یا تلویزیون و برنامه های دیگر 
را نــگاه نکنید یا آگاهی فرهنگی تان را بالا ببرید تا متوجه 

شوید چرا این اتفاق ها می افتد.
شاید من به هر چیزی نخندم

میمنت در ادامه گفت وگویش با ایسنا در پاسخ به اینکه 
در زندگی واقعی چقدر اهل شــوخی و خنده است؟ گفت: 
کمدی لبه تیغ اســت و نزدیک به تراژدی است. فکر نکنید 
آدم جدی در زندگی خنده ندارد؛ چه بسا شوخی او گزنده تر 
باشد. هر کسی با زاویه دید خودش به دنیا نگاه می کند و هر 
کسی نوع خندیدنش متفاوت است. شاید من به هر چیزی 
نخندم؛ یک موقعیت خنده دار می تواند مرا به خنده بیندازد 

اما یک شوخی تکراری شاید برای من جالب نباشد.
طنز ما را نجات می دهد.

این بازیگر در پاسخ به اینکه در شرایط کنونی ساخت آثار 
طنز چقدر می تواند کمک کننده باشد؟ گفت: طنز بی نهایت 
کمک کننده است. جنگ هایی در دنیا هست، گرانی در دنیا 
به خصوص در کشور خودمان وجود دارد، بیماری کرونا هم 
که بیش از دو ســال است دست از ســر مردم برنمی دارد، 
همه این دردها را ما داریم، مشکلات روزمره خودمان را هم 
داریم، چه چیزی می تواند با این ها مقابله کند و ما را نجات 
دهد؟ فقط طنز و امید است. تلویزیون و همه برنامه سازان 
در چنین شــرایطی وظیفشان سنگین تر است تا امید را از 
مــردم نگیرند و مردم را بخندانند و فضای شــادی را ایجاد 
کنند. مردم از صبح تا شــب زحمت می کشند و هزار جور 
اخبار دردناک می شنوند؛ شب که برمی گردند کنار خانواده 
لااقل چیزی پخش شــود که خانــواده در کنار هم بخندند 
و انــرژی بگیرند که فردا بتوانند دوباره همان مشــکلات را 
بگذرانند. جامعه ما در شــرایط کنونی بیش از هر زمانی به 
طنز، خندیدن و امیدواری نیاز دارد و این وظیفه ســازمان 

صداوسیماست که متاسفانه آنچنان به آن نمی پردازد.
نون خ در چرخه تکرار نمی افتد

میمنت که از بازیگران ســریال ادامه دار »نون خ« است، 
دربــاره اینکه چه ویژگی هایی می تواند این ســریال طنز را 
از دچار شدن به سرنوشــت برخی از سریال های دنباله دار 
تلویزیــون دور نگه دارد؟ گفت: تا حــالا که این اتفاق برای 
»نون خ« نیفتاده اســت. فصل دو بهتر از یک شــد و فصل 

سه بهتر از دو.
او دلیل وقفه یک ســاله در ســاخت »نون خ« را تلاش 
ســازندگان برای حفظ کیفیت دانســت و گفت: چرا »نون 
خ« پارســال ساخته نشــد؟ اگر قرار بر این بود که هر سال 
فقط ساخته شود، کاری نداشت همه عوامل بودند و می شد 
ساخته شــود. ولی آقای آقاخانی به شدت سختگیر است و 
تا فیلمنامه خوب دستش نباشد کار نمی کند. معتقد است 
اگر تا ۱۰ ســال هم فیلمنامه خوبی نداشته باشیم، لزومی 
ندارد ادامه دهیم. ســریال »نون خ« تنها سریالی است که 
دچار رکود ادامه دار شدن نشده و ان شاءالله بعد از این هم 

نخواهد شد.
ســیروس میمنت در چندین ســریال طنز تلویزیونی از 
جمله »خانه به دوش«، »متهم گریخت«، »ســه دنگ سه 

دنگ« و »چار دیواری«، ایفای نقش کرده است.

سیروس میمنت خطاب به منتقدان:

 شما از پشت دوربین »جوکر« خبر ندارید!
خانه پدری جلال  آل احمد از معتادان تخلیه شد

 سرمایه گذار خانه پدری جلال آل احمد از پاکسازی این خانه از حضور معتادان 
و خلافکاران خبر داد و دلایل تعلل یک ساله در آماده سازی این خانه را تشریح 
کرد. به گزارش ایســنا، محمدحســین دانایی ـ از بازماندگان خانواده جلال  
آل احمد ـ پس از بازدیدی که در نوروز ۱۴۰۱ از این خانه داشت، وضعیت آن را 
»اندوهبار«  و »فاجعه آمیز« توصیف کرده و گفته بود: این خانه ویرانه ای آکنده 
از زباله و نخاله و ننگ و نکبت است و آیینه دق شده است. او در دی ماه ۱۴۰۰ 

نیز هشدار داد که این خانه بار دیگر پاتوق خلافکاران و معتادان شده است.
خانه آیت  الله حاج ســیداحمد طالقانی، پدر جلال و شمس آل  احمد در سال 
۱۳۸۳ به ثبت ملی رسیده و درحالی که سال ۱۳۹۱ تابلو خانه باستان شناسان 
کشور بر سردر آن نصب شد، اما به جای باستان شناسان، خانه به پاتوق معتادان 
بدل شــد. خانه پدری جلال آحمد که در محله پاچنار تهران واقع شده است، 
بعدها از طریق صندوق احیا و بهره برداری از بناها و اماکن تاریخی و فرهنگی به 

مزایده گذاشته شد و سرمایه گذاری هم برای آن انتخاب شد.
محبوبه کاظمی دولابی ســرمایه گذار و بهره بردار خانه پدری جلال آل احمد 
اســت که درباره چرایی تعلل در حفظ، مرمت و نگهداری این خانه، این چنین 
توضیح داد: از ســال ها قبل به صورت تخصصی در حوزه گردشگری هنری و 
توسعه پایدار فعالیت می کنم. در سال ۹۶ این خانه در حالی به من معرفی شد 
که متأســفانه به مخروبه تبدیل شده بود. آن زمان صندوق احیا و بهره برداری 
از بناهای تاریخی و فرهنگی این خانه را با کاربری فرهنگی و آئینی به مزایده 
گذاشــته بود. شرایط و کاربری تعریف شده برای آن با فعالیت هایی که من در 
نظر داشــتم همخوانی نداشت و به تبع پیگیری نکردم، اما سال ۹۹ اعلام شد 
کاربری خانه به فرهنگی هنری، آئینی و پذیرایی تغییر پیدا کرده اســت. من 
هم در مزایده شــرکت کرده و برنده شــدم و خانه به ما واگذار شــد. او گفت: 
زمانــی که این بنا را تحویل گرفتم پر از زباله بود. نخاله های آن را که چندین 
خاور و کامیون می شد بیرون ریختیم. وقتی برای اولین بار به این خانه آمدیم 
چندین معتاد در حال تزریق بودند و متأسفانه این بنای ثبت ملی شده به خانه 
»امیرچلچله« معروف شده بود. معتادان را به سختی از این بنا بیرون کردیم، اما 
هر بار با مشکلات عدیده و پیاپی روبه رو بودیم، از جمله شکستن در و قفل ها، 
تهدید نگهبان که مشــکلات و هزینه های زیادی برای ما به بار آورد. از طرفی 
هیچ بخش سالمی در این خانه وجود نداشت، از کابل های برق گرفته تا کنتور 
آب. یا هر چیزی که قابل برداشــت بود، از این خانه به سرقت رفته بود. حتی 
به دلیل بدهی های قبلی، آب و برق و گاز آن هم قطع شــده اســت و ما هنوز 
برای گرفتن یک کنتور آب نزدیک به یک سال است که مشکل داریم تا بتوانیم 
کارهــای اولیه را در خانه انجام دهیم و تجهیــز کارگاه کنیم. به اداره آب که 
مراجعه می کنیم می گویند شما باید سند خانه و کارت ملی مالک اصلی خانه 

را بیاورید. چطور می شود وقتی مالک این خانه وزارت میراث فرهنگی است؟
ســرمایه گذار خانه پــدری جلال  آل احمــد درباره کاربری هــای این خانه و 
برنامه هایی که قرار اســت در این بنای تاریخی برگزار شــود نیز توضیح داد: 
کاربری موزه ای خانه در سرفصل برنامه های ما است، به این معنا که قرار است 
روی پیشــینه تاریخی خانه، زندگی نامه، اندیشه های جلال  آل احمد و خانواده 
پدری او و مرحوم آقا سیداحمد طالقانی کار شود. در عین حال این خانه قرار 
است گالری ـ موزه شود و به زوایای مختلف هنر ایران توجه شود. به خصوص 
آن که نزدیک به مراکز تاریخی و گردشــگری متعددی از جمله کاخ گلستان 
است. از طرفی، این خانه در یک محله تاریخی واقع شده و پیشینه فرهنگی و 
تاریخی دارد، باید در این خانه تاریخ را به خوبی به تصویر کشــید. مانند خانه 
مشاهیر، اهالی هنر یا نویسندگانی که در کشورهای دیگر می بینیم. این خانه 

حتماً برای اهالی فرهنگ، خانه جذابی خواهد بود.
او درباره کاربری پذیرایی خانه پدری جلال  آل احمد گفت: بدیهی اســت همه 
موزه هــای بزرگ دنیا کافه دارند، اما کارکرد و معنای این کافه ها نیز فرهنگی 
اســت. کاربری پذیرایی با هدف خلق یک اتمسفر زیبای فرهنگی و دورهمی 
و ایجــاد فضای گفت وگو شــکل می گیرد. کاظمی دولابی اظهــار کرد: آخر 
اردیبهشــت ماه درست یک سال می شــود که از واگذاری خانه به ما می گذرد 
و از امســال تعهدات مالی داریم. این خانه باید زمانی به ما واگذار می شــد که 
مشکلات اولیه آن، مانند کنتور آب برطرف و کارهای زیرساختی آن نیز انجام 
شــده باشد، ولی ما هنوز درگیر مجوزها و امکانات اولیه هستیم، بنابراین باید 

حداقل یک سال دیگر زمان شروع بهره برداری به تعویق بیفتد.

پیکاسو  در آسیا هر روز محبوب تر می شود
با ادامــه افزایــش محبوبیــت »پابلو 
پیکاســو«  در آسیا اقیانوســیه دو اثر 
هنــری از این هنرمنــد در حراجی به 

مزایده گذاشته می شوند.
به گزارش ایســنا،  دو حراجی مشهور 
»کریستیز« و »ساتبیز« از برنامه حراج 
دو پرتره که توســط »پابلو پیکاســو«  
نقاش اسپانیایی خلق شده است، خبر 

دادند.
بــا وجود افزایش روند محبوبیت آثار این هنرمند در آســیا و اقیانوســیه این 
دو تابلو نقاشــی در بهار امسال در حراجی آثار هنر مدرن هنگ کنگ چکش 

خواهند خورد.
تابلو نقاشــی که با عنوان »مردی در قاب«  شناخته می شود و به سال ۱۹۶۹ 
تعلق دارد با قیمت تقریبی ۱۹ میلیون دلار در حراجی کریســتیز هنگ کنگ 

ارائه خواهد شد.
دیگر اثر این هنرمند که به زودی در مزایده به فروش گذاشــته می شود پرتره 
زنی به نام »دورا مار«  اســت که به سال ۱۹۳۹ تعلق دارد. ارزش تقریبی این 
اثر حدود ۱۷.۶ میلیون دلار برآورد شده است. این نقاشی زنی با موهای تیره 

و چشمان درشت را به تصویر می کشد.
سوژه تابلو نقاشی »مردی با قاب«  سوژه ای است که »پیکاسو« بارها از او نقاشی 
کرده است. این سوژه از علاقه »پیکاسو«  به شخصیتی که در نقاشی های قرن 

هفدهم هلندی بسیار دیده می شد نشأت گرفته است.
»دورا مار« یک عکاس سورئال است که در برخی از آثار فاصله دهه ۳۰ تا ۴۰ 
میلادی »پیکاسو«  به چشم می خورد و حتی تصاویری از او حین نقاشی کردن 

نیز به ثبت رسانده است.

تابوت کلیسای »نوتردام« باز می شود 
تابوت ســنگی باستانی که 
چنــدی پیــش در جریان 
تاریخی  کلیسای  بازسازی 
بود  شده  کشف  »نوتردام« 
به زودی در یک موسســه 

گشوده خواهد شد.
به گزارش ایســنا و به نقل 
از یورونیــوز، چندی پیش 

وزارت فرهنگ فرانسه از کشف چندین مقبره و یک تابوت تاریخی در کلیسای 
نوتردام واقع در پاریس خبر داد. حالا قرار اســت گروهی از متخصصان تلاش 
برای باز کردن درِ این تابوت ســنگی را در موسســه ای واقع در شهر »تولوز« 

آغاز کنند.
این تابوت سنگی که گمان می رود به قرن چهارهم میلادی تعلق داشته باشد 
در ماه مارس در جریان کاوش باستان شناســان پیش از آغاز پروژه بازســازی 
مناره کلیســا که بخش هایی از آن در جریان آتش سوزی آوریل ۲۰۱۹ از بین 

رفته بود، کشف شده است.
یک دوربین بسیار کوچک به باستان شناسان اجازه داده بود بتوانند تاحدودی 
فضای داخل این تابوت را بدون نیاز به باز کردن آن مشــاهده کنند. در نتیجه 
اســتفاده از دوربین،  بخش هایی از اسکلت،  بقایای گیاهان،  پارچه و شیئی که 

هنوز جزئیات آن قابل تشخیص نیست، مشاهده شدند.
این تابوت روز سه شــنبه از کلیســا خارج شــد و تا انجام تحقیقات بیشتر در 

موسسه »تولوز« به مکان امنی منتقل شده است.
به این ترتیب متخصصان این تابوت را برای انجام تحقیقاتی بر روی استخوان ها 
و سایر اشــیاء موجود در تابوت باز خواهند کرد. این کار به متخصصان کمک 
می کند جنسیت،  وضعیت سلامت فرد و تاریخ دقیق درگذشت او را با استفاده 

از روش تاریخ گذاری رادیوکربن تشخیص دهند.
زمانی که تحقیقات بر روی این تابوت به اتمام برسد آن را نه به عنوان یک اثر 
باستانی بلکه به عنوان یک دارایی مربوط به علم انسان شناسی بازمی گردانند. 

این احتمال وجود دارد که این تابوت بار دیگر به نوتردام بازگردانده شود.

گزارش

اخبارکوتاه

رمضانی  ســریال  تهیه کننده  زالی،  احمد 
»خوشــنام« درباره شــرایطی کــه می تواند 
از ســریال های  اســتقبال مخاطبان  موجب 

کمدی تلویزیون شود سخن گفت.
بــه گــزارش هنرآنلایــن احمــد زالــی 
تهیه کننده سریال »خوشنام« که این شب ها 
به کارگردانی علیرضا نجف زاده از شبکه یک 
روی آنتن می رود، در گفتگو با هنرآنلاین در 
پاسخ به این پرسش که چرا در شرایط کنونی 
حجم تولید ســریال های کمــدی تلویزیون 
کاهــش یافته گفت: متاســفانه فضا به اندازه 
دهه های ۷۰ و ۸۰ مناســب مطــرح کردن 
مســائل جدی جامعه به زبان کمدی نیست. 
همچنین افزایش حساســیت ها و سختگیری 
بیشتر نهادها و سازمان ها به عنوان واحدهایی 
که جامعــه با آنها مســاله دارد و می توان از 
طریق کمدی و طنز با آنها حرف یا کنایه زد، 
یکی دیگر از دلایل این اتفاق اســت. بنابراین 
باتوجه به این شــرایط اصلی ترین کاری که 
باید در کار کمدی امروز رعایت کنیم، داشتن 

یک قصه جذاب است. 
وی بــا تاکید بر اینکه مردم پیش از اینکه 
به کار کمدی علاقه داشــته باشند، با قصه و 
یک کار قصه گو ارتباط برقرار می کنند، ادامه 

داد: اینکه هنوز ســبک کلاســیک در دنیا از 
بقیه ســبک ها جذاب تر اســت، یک واقعیت 

است.
زالی درباره روند تولید سریال »خوشنام« 
توضیــح داد: با در نظر گرفتن آنچه گفتم، به 
این نکته توجه کردیــم که باید در واقع یک 

قصه جذاب داشته باشیم.
در همین راستا یک ایده درخشان از آقای 
کیایی به دســتم رسید که از مولفه های لازم 
برخوردار بود. در واقع این ایده، داســتان یک 
ماجرای جــدی و عمیق را که می تواند تغییر 
یک انســان را در پی داشــته باشد در شکل 
کمــدی بیان می کــرد. این طــرح وقتی در 
فیلمنامه هم پیاده شد نتیجه جذابی داشت و 
ما را بر آن داشــت که به تولید آن فکر کنیم. 
در نتیجــه باید بگویم چیزی کــه به عنوان 
اولیــن مولفه باید به آن توجه کرد، داشــتن 
یک قصه خوب اســت. چرا کــه این اتفاق به 
معنای توجه به سلیقه مخاطب و به خصوص 

مردمی است که ما امروز با آنها طرفیم.
ادامه  در  سریال »خوشــنام«  تهیه کننده 
گفــت: یکی از دلایــل موفقیت مــا در این 
ســریال اتفاقی بود کــه در انتخاب بازیگران 

پی گرفتیم. 

در واقــع توجــه کردیــم از بازیگرانی که 
خودشان یک شیرینی ذاتی و یک توانایی در 
ارائه لحظات کمدی دارند استفاده کنیم تا از 
ایــن راه هم به کار اضافه کنیم و شــکر خدا 
نتیجه گرفتیم. تقریبا همه بازیگران ســریال 
که بالغ بر ۳۰ نفرند، سابقه کار کمدی دارند 

و هر کدام به نقش اضافه کرده اند. 
به صورتی کــه اکنون شــاهدیم نقش ها 

ملموس تر و قابل باورتر شده است.
وی افزود: علاوه بر این موارد نوع روایت ما 
رئال است. این واقعی و قابل باور بودن وقایع 
و رویدادها ســبب شــده مردم با آن سریال 

ارتباط برقرار کنند.
چــرا که اگر ما در کمدی خیلی فانتزی یا 
فراواقعی حرف بزنیم، ممکن اســت تنها یک 
طیف محدود از مخاطبان با آن ارتباط برقرار 

کنند.
زالــی همچنین دربــاره اینکه آیــا واقعا 
فضــای تولید ســریال کمدی به نســبت دو 
دهه قبل بســته تر شــده گفت: بلــه. اکنون 
فضا برای شــوخی کردن خیلی سخت شده 
است. سال های قبل بیشتر سازمان ها، ادارات، 
وزارتخانه هــا و مســئولین و حتی اقشــار و 
گروه های مــردم، ظرفیت بالاتری در پذیرش 

شــوخی داشــتند و از همین رو این امکان 
فراهــم بود. اکنــون بنا به دلایلــی که واقعا 
خود من هم نمی دانم چــرا، جامعه مقداری 
ســختگیرتر شــده و تاب و تحمل شوخی و 
کنایه را ندارد و هــر مطلبی را بنا بر اتفاقات 

دیگر می گذارند.
وی همچنیــن درباره اینکه آیــا انتخاب 
هومن حاجی عبداللهی بــرای نقش اول این 
ســریال به خاطر بالا بودن دستمزد بازیگران 
مطرح کمدی و پایین بودن بودجه پروژه بوده 
توضیــح داد: واقعیت این اســت که ما دنبال 
دوری از کلیشــه بودیم؛ به همین دلیل حتی 
نامزدهای دیگــری که برای این نقش به آنها 
فکــر می کردیم در ردیف ساختارشــکنی ما 

جای می گرفت. در واقع دنبال کسانی نبودیم 
که در گذشــته این نقش هــا را بازی کردند. 
موضوع مالی مساله دوم ما بود. می خواستیم 
از بازیگــران خلاق و جوان اســتفاده کنیم و 
بــرای ایجاد این اتفاق خیلی گشــتیم؛ حتی 
بازیگری برای این نقــش نامزد بود که اصلا 
برای مردم آشــنا نبود ولی باز بنا به دلایلی 

برای استفاده از او به تفاهم نرسیدیم.
انتخــاب آقای حاجی عبداللهی پیشــنهاد 
کارگردان بود و من نیز بعد از یکی دو جلسه 
گفتگو با آقای حاجی عبداللهی این تصمیم را 
پذیرفتم. باید بگویم ایشان بازیگری به شدت 
پرتوان و خلاق اســت و شــخصیتی بســیار 

حرفه ای و توانمند دارد.

تهیه کننده سریال »خوشنام«:

 می خواستیم از بازیگران خلاق و جوان استفاده کنیم


